
KOMMUNFULLMÄKTIGE SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 
11 december 2023 KS-2022/3178 1 (34) 

Utdragsbestyrkande: 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdag 11 december 2023 

Tid Klockan 17:00-19:57, ajournering klockan 17:56-
18:28 

Plats Sessionssalen i kommunalhuset. 

Beslutande Se bifogade uppropslistor 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Temitope Hassan (S), Tomas Henriksson (S), Michael Hagström (S), Eeva Laine 
(S), Ishmael Kargbo (S) lämnar sammanträdet klockan 19:28, Carina Sundström 
(MP), Cedric Fredmer (HP), Tina Varga Kjäll (HP), Konrad Hyltén (V), Sonia 
Benavente (V), Marcus Jillehed (DP), Mikael Tångring (DP), Gorges Barkho 
(KD), Malak Guirguis (KD) och Malena Karanovic (SD)

Utses att justera Anders Lönroth (MP) och Cecilia Nordin (DP) 

Justeringens tid Måndag den 18 december klockan 10.00 Paragrafer 1-19 

Underskrifter 

Matilda Vigedal 
Sekreterare 

Ann-Marie Högberg (S) §§ 1-8, 12-19       Göran Hallberg (S) §§ 9-11 
Ordförande 

Anders Lönroth (MP) Cecilia Nordin (DP) 
Justerare Justerare 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 
 
 
 

BEVIS  
om justering av Kommunfullmäktiges protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunfullmäktige har sammanträtt den 11 december 2023 

Protokollet har justerats den  18 december 2023 

Anslaget sattes upp den 19 december 2023 

Anslaget tas ner den 11 januari 2024 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  10 januari 2024 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Kommunstyrelsens kansli, 
Kommunalvägen 28, Huddinge 
Telefon 08-53530000 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 

Underskrift 
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 SPALT I 11 december 2023 
30 ledamöter    
  

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

1. Sara Heelge Vikmång (S)         

2.  Rasmus Lenefors (S)         

3.  Kamile Ünver (S) Samtliga Marzieh Amiri (S)       

4.  Emil Högberg (S)         

5.  Lena Berg (S)         

6.  Pran Malhotra (S)         

7.  Konstantinos Tsampazis (S)         

8.  Aza Cheragwandi (S)         

9.  Ann-Marie Högberg (S)         

10.  Alfred Guirguis (S)         

11.  Anneli Sjöberg (S)         

12.  Yossi Sigal (S)         

13.  Margareta Vikgren (S)         

14.  David Magnusson (S)         

15.  Khalida Marefat (S)         

16.  Anders Ferbe (S)         

17.  Nicole Ilias (S)         

18.  Göran Hallberg (S)         

19.  Tomas Selin (C) Samtliga Victor Sund (C)       

20.  Annie Östlund (C)         

21.  Henrik Juhlin (C) Samtliga Ingen ersättare tillgänglig       

22.  Angelica Bodén (C)         

23.  Anders Lönroth (MP)         

24.  Louise Rollins (MP)         

25.  Christian Stulen (HP)         

26.  Lars Björkman (HP)         

27.  Nujin Alacabek (V)         

28.  Leif Tjärnstig (V)         

29.  Malin Ahlgren (V)         

30.  Robert Forsman (V)         

Summa spalt I   
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SPALT II 11 december 2023 
31 ledamöter 
 

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
ersättare för den 
frånvarande ledamoten 

Votering 

 J N A J N A 

31. Britt Björneke (V)         

32.  April Troberg (V) Samtliga Anders Törnlund (V)       

33.  Daniel Dronjak (M)         

34.  Love Bergström (M)         

35.  Jelena Drenjanin (M) Samtliga Attila Kuru (M)       

36.  Erik Ottoson (M) Samtliga Carina Tärnsby (M)       

37.  Hampus Holmgren (M)         

38.  Eva Paulsen Karlsson (M)         

39.  Diana Molinsky (M) Samtliga Patrik Rahm (M)       

40.  Mats Österholm (M) §§ 1-3 Camilla Kjellström (M)       

41.  Jennifer Hopper Lind (M)         

42.  Linda von Fircks (M) Samtliga Ingen ersättare §§ 1-3 
Camilla Kjellström (M) §§ 4 och framåt 

      

43.  Gunilla Helmerson (M) Samtliga        

44.  Kennet Bergh (M)         

45.  Cecilia Sundberg (M) §§ 1-5        

46.  Christopher Smith (L) §§ 7 och framåt        

47.  Bo Källström (L)         

48.  Martina Nyman (L)         

49.  Cecilia Nordin (DP)         

50.  Ingalill Söderberg (DP)         

51.  Patrik Willingstam (DP)         

52.  Karl Henriksson (KD)         

53.  Anneli Johansson (KD)         

54.  Mats Arkhem (SD) Samtliga Roger Urbanski (SD)       

55.  Alexandra Ghialamas (SD)         

56.  Martin Nigals (SD)         

57.  Arnold Boström (SD)         

58.  Sven Pernils (SD)         

59.  Felix Byström (SD)         

60.  Linus From (SD)         

61. Ulf Thalin (SD)         

Summa spalt II   

SUMMA hela fullm.   
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 1   
    
    

 
 
 

Anmälan av ny ledamot och ersättare i kommunfullmäktige  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige noterar följande till protokollet: 

• Alfred Guirguis (S) är ny ledamot i kommunfullmäktige. 

• Linus From (SD) är ny ledamot i kommunfullmäktige. 

• Leif Tjärnstig (V) är ny ledamot i kommunfullmäktige. 

• Ishmael Kargo (S) är ny ersättare i kommunfullmäktige. 

• Eeva Laine (S) är ny ersättare i kommunfullmäktige. 

• Rickard Berglund (SD) är ny ersättare i kommunfullmäktige. 

• Sonia Benavente (V) är ny ersättare i kommunfullmäktige. 
 

2. Kommunfullmäktige adjungerar Carl Otto Engberg (L) i egenskap av Liberalernas 
gruppledare. 

 
Sammanfattning 
Ordföranden redogör för Länsstyrelsens beslut om efterträdarval. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige adjungerar Carl Otto Engberg (L) i 
egenskap av Liberalernas gruppledare och finner att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 2   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Frågan från Martina Nyman (L) till kultur- och fritidsnämndens ordförande Eeva 
Laine (S) om kommunala bidrag till föreningar och studieförbund får ställas. 

2. Frågan från Malin Ahlgren (V) till förskolenämndens ordförande Louise Rollins 
(MP) om tillsyn av förskolor med bristande kvalitet får ställas. 

3. Frågan ställd av Martin Nigals (SD) till kommunalråd Christian Stulen (HP) om 
användning av artificiell intelligens inom Huddinge kommun får ställas. 

4. Frågan ställd av Felix Byström (SD) till kommunalråd Tomas Selin (C) om 
Migrationsverkets projekt om återvandring bordläggs. 

5. Frågan ställd av Nujin Alacabek (V) till kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge 
Vikmång (S) med anledning av behovet att åtgärda den misslyckade upphandlingen 
av lokalvården får ställas. 

 
Sammanfattning 
Följande frågor har inkommit till kommunfullmäktiges sammanträde den 11 
december 2023: 
1. Fråga ställd av Martina Nyman (L) till kultur- och fritidsnämndens ordförande 
Eeva Laine (S) om kommunala bidrag till föreningar och studieförbund 
2. Fråga ställd av Malin Ahlgren (V) till förskolenämndens ordförande Louise Rollins 
(MP) om tillsyn av förskolor med bristande kvalitet 
3. Fråga ställd av Martin Nigals (SD) till kommunalråd Christian Stulen (HP) om 
användning av artificiell intelligens inom Huddinge kommun 
4. Fråga ställd av Felix Byström (SD) till kommunalråd Tomas Selin (C) om 
Migrationsverkets projekt om återvandring 
5. Fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge 
Vikmång (S) med anledning av behovet att åtgärda den misslyckade upphandlingen 
av lokalvården 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 3   
    
    
 

 
 

Svar på nya frågor  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Frågan ställd av Martina Nyman (L) till kultur- och fritidsnämndens ordförande 
Eeva Laine (S) om kommunala bidrag till föreningar och studieförbund anses 
besvarad. 

2. Frågan ställd av Malin Ahlgren (V) till förskolenämndens ordförande Louise 
Rollins (MP) om tillsyn av förskolor med bristande kvalitet anses besvarad. 

3. Frågan ställd av Martin Nigals (SD) till kommunalråd Christian Stulen (HP) om 
användning av artificiell intelligens inom Huddinge kommun anses besvarad. 

4. Frågan ställd av Felix Byström (SD) till kommunalråd Tomas Selin (C) om 
Migrationsverkets projekt om återvandring bordläggs. 

5. Frågan ställd av Nujin Alacabek (V) till kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge 
Vikmång (S) med anledning av behovet att åtgärda den misslyckade upphandlingen 
av lokalvården anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
De inlämnade frågorna hanteras i följande ordning: 
1. Fråga ställd av Martina Nyman (L) till kultur- och fritidsnämndens ordförande 
Eeva Laine (S) om kommunala bidrag till föreningar och studieförbund 
2. Fråga ställd av Malin Ahlgren (V) till förskolenämndens ordförande Louise Rollins 
(MP) om tillsyn av förskolor med bristande kvalitet 
3. Fråga ställd av Martin Nigals (SD) till kommunalråd Christian Stulen (HP) om 
användning av artificiell intelligens inom Huddinge kommun 
4. Fråga ställd av Felix Byström (SD) till kommunalråd Tomas Selin (C) om 
Migrationsverkets projekt om återvandring 
5. Fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge 
Vikmång (S) med anledning av behovet att åtgärda den misslyckade upphandlingen 
av lokalvården 
 
Frågorna och dess svar biläggs protokollet. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Sara Heelge Vikmång (S), Louise Rollins (MP), Christian Stulen (HP), Nujin 
Alacabek (V), Malin Ahlgren (V), Martina Nyman (L), Eeva Laine (S) och Martin 
Nigals (SD) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
1. Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan ställd av Martina Nyman (L) 
till kultur- och fritidsnämndens ordförande Eeva Laine (S) om kommunala bidrag till 
föreningar och studieförbund anses besvarad och finner att så är fallet. 
 
2. Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan ställd av Malin Ahlgren (V) till 
förskolenämndens ordförande Louise Rollins (MP) om tillsyn av förskolor med 
bristande kvalitet anses besvarad och finner att så är fallet. 
 
3. Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan ställd av Martin Nigals (SD) 
till kommunalråd Christian Stulen (HP) om användning av artificiell intelligens inom 
Huddinge kommun anses besvarad och finner att så är fallet. 
 
4. Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan ställd av Felix Byström (SD) 
till kommunalråd Tomas Selin (C) om Migrationsverkets projekt om återvandring 
bordläggs och finner att så är fallet. 
 
5. Ordföranden frågar kommunfullmäktige om frågan ställd av Nujin Alacabek (V) 
till kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge Vikmång (S) med anledning av 
behovet att åtgärda den misslyckade upphandlingen av lokalvården anses besvarad 
och finner att så är fallet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 4   
    
    
 

 
 

Beslut huruvida interpellationer som har lämnats in till 
kommunstyrelsens förvaltning senast tio arbetsdagar före 
fullmäktigesammanträde får ställas  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Interpellationen från Love Bergström (M) till kommunstyrelsen ordförande Sara 
Heelge Vikmång (S) om SRV:s uppdrag att anlägga en ny ÅVC i Huddinge får 
ställas. 

2. Interpellationen från Cecilia Nordin (DP) till kultur- och fritidsnämndens 
ordförande Eeva Laine (S) om fritidsgården i Skogås får ställas. 

 
Sammanfattning 
Följande interpellationer har inkommit till kommunfullmäktiges sammanträde den 11 
december 2023: 
1. Interpellation från Love Bergström (M) till kommunstyrelsen ordförande Sara 
Heelge Vikmång (S) om SRV:s uppdrag att anlägga en ny ÅVC i Huddinge 
2. Interpellation från Cecilia Nordin (DP) till kultur- och fritidsnämndens ordförande 
Eeva Laine (S) om fritidsgården i Skogås 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 5   
    
Diarienummer KS-2023/2626.110    
 

 
 

Interpellation ställd till kommunstyrelsen ordförande Sara 
Heelge Vikmång (S) om SRV:s uppdrag att anlägga en ny ÅVC 
i Huddinge  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen från Love Bergström (M) till kommunstyrelsen ordförande Sara 
Heelge Vikmång (S) om SRV:s uppdrag att anlägga en ny ÅVC i Huddinge anses 
besvarad. 

 
Sammanfattning 
Sara Heelge Vikmång (S) redogör för sitt svar på interpellationen. 
Interpellationen och dess svar biläggs protokollet. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Love Bergström (M), Bo Källström 
(L), Karl Henriksson (KD) och Felix Byström (SD) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar kommunfullmäktige om interpellationen om SRV:s uppdrag att 
anlägga en ny ÅVC i Huddinge anses besvarad och finner att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 6   
    
Diarienummer KS-2023/2627.110    
 

 
 

Interpellation ställd till kultur- och fritidsnämndens 
ordförande Eeva Laine (S) om fritidsgården i Skogås  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Interpellationen från Cecilia Nordin (DP) till kultur- och fritidsnämndens ordförande 
Eeva Laine (S) om fritidsgården i Skogås anses besvarad. 

 
Sammanfattning 
Eeva Laine (S) redogör för sitt svar på interpellationen. 
Interpellationen och dess svar biläggs protokollet. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Eeva Laine (S) och Cecilia Nordin (DP) yttrar sig i ärendet innan överläggningen 
förklaras avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar kommunfullmäktige om interpellationen om fritidsgården i 
Skogås anses besvarad och finner att så är fallet.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 7   
    
Diarienummer KS-2023/114.118    
 

 
 

Information från kommunrevisionen  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen från kommunrevisionen till protokollet. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige redovisas följande information: 
- Revisionsskrivelse granskning av investeringsprocessen 
- Slutrapport Huddinges investeringsprocesser 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 8   
    
Diarienummer KS-2022/3353.915    
 

 
 

Statistikrapporter från socialnämnden och vård- och 
omsorgsnämnden enligt 16 kap. 6  h § socialtjänstlagen 
(2001:453)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar statistikrapporten från socialnämnden till protokollet. 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige redovisas följande statistikrapport: 
- Socialnämndens rapport av beslut som inte verkställts inom tre månader, tredje 
kvartalet 2023 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 9   
    
Diarienummer KS-2023/1146.914    
 

 
 

Utbetalning av kommunalt partistöd för år 2024 i Huddinge 
kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Partistöd till de politiska partier som är representerade i fullmäktige ska under år 2024 
ges dels som ett grundstöd om 186 049 kronor per parti, dels som ett mandatstöd om 
75 708 kronor per mandat i kommunfullmäktige. 

 
Sammanfattning 
I Regler för kommunalt partistöd 2023 – 2026 i Huddinge kommun framgår att 
partistödet till de politiska partier som är representerade i fullmäktige utgår dels som 
ett årligt grundstöd per parti, dels som ett årligt mandatstöd per mandat i 
kommunfullmäktige med 2023 som basår. 
För varje år därefter ska grundstödet och mandatstödet justeras så att de följer den 
procentuella ändringen av inkomstbasbeloppet från basåret fram till det aktuella året. 
För år 2024 innebär detta en ökning mot 2023 års belopp med 2,56 procent. 
Mot bakgrund av detta föreslås partistödet för 2024 bestå av ett grundstöd om 186 
049 kronor per parti och ett mandatstöd om 75 708 kronor per mandat. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Ann-Marie Högberg (S), Martin Nigals (SD) och Felix Byström (SD) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ann-Marie Högberg (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag i beslutspunkt 1 
samt att beslutspunkten 2 stryks med hänvisning till beslutspunkten 2 hanterades vid 
kommunfullmäktiges sammanträde 2022-12-12, § 11, och utgör således inte en del av 
detta ärende.  
 
Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) yrkar bifall till eget förslag 
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet Ann-Marie Högbergs 
(S) yrkande eller i enlighet med Felix Byströms (SD) och Martin Nigals (SD) 
yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med Ann-Marie 
Högbergs (S) yrkande.  
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Reservationer i kommunfullmäktige 
Felix Byström (SD), Martin Nigals (SD), Alexandra Ghialamas (SD), Arnold 
Boström (SD), Sven Pernils (SD), Linus From (SD), Ulf Thalin (SD) och Roger 
Urbanski (SD) reserverar sig till förmån för eget förslag.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga partier i kommunfullmäktige 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 10   
    
Diarienummer KS-2023/2127.152    
 

 
 

Ny digitaliseringsstrategi för Huddinge kommunkoncern och 
digitaliseringspolicy för Huddinge kommun  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Digitaliseringsstrategi för Huddinge kommunkoncern, med giltighetstid från 
beslutstillfället och sex år framåt, i enlighet med bilaga 1 till kommunstyrelses 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 2023-09-29, antas. 

2. Policy för utveckling, förvaltning och drift av digitala tjänster i Huddinge 
kommun, med giltighetstid från beslutstillfället och sex år framåt, i enlighet med 
bilaga 2 till kommunstyrelses förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 2023-09-29, antas. 

3. Digitaliseringsstrategi för Huddinge kommun 2021-2025, dnr KS-2020/1134.152, 
upphör att gälla. 

 
Sammanfattning 
Digitalisering har en väsentlig roll då Huddinge kommunkoncern ska möta 
framtidens behov tillsammans med alla de som bor i, besöker eller verkar i Huddinge. 
För att kunna genomföra effektiv styrning av sitt digitaliseringsarbete är Huddinge 
kommunkoncern i behov av aktuella och framtidssäkrade styrdokument. Därför har 
en uppdaterad digitaliseringsstrategi för kommunkoncernen tagits fram. 
Syftet med digitaliseringsstrategin är att peka ut riktningen för digitaliseringsarbetet. I 
strategin definieras en samhällsutmaning, dess innebörd och relevans för 
kommunkoncernen. Vidare förklaras hur koncernen ska nyttja digitaliseringens 
möjligheter för att ta sig an utmaningen. Digitaliseringsstrategin är styrande vid 
beslut och prioriteringar i Huddinges digitaliseringsarbete. Strategin gäller hela 
Huddinge kommunkoncerns organisation, vilket innebär att de helägda kommunala 
bolagen omfattas av digitaliseringsstrategin. 
För att kunna styra mot de identifierade målområdena behövs också principer och 
riktlinjer för utveckling och användning av digitala tjänster. Dessa beskrivs för 
Huddinge kommuns del i en policy, vars syfte är att beskriva de principer som styr 
hur utveckling, förvaltning och drift av digitala tjänster ska ske i kommunens 
verksamheter. Dessa principer är styrande för tillvägagångssätt och prioriteringar i 
kommunens digitaliseringsarbete. 
Eftersom omvärldsfaktorer, tekniska förutsättningar, målgruppers behov och juridiska 
förutsättningar ändras med tiden måste styrdokument som rör digitalisering 
uppdateras med jämna mellanrum. Därför föreslås en giltighetstid för dessa dokument 
om högst sex år, dvs till utgången av år 2029. Ett uppdrag till kommunstyrelsens 
förvaltning föreslås, att vartannat år utreda om revidering ska ske i förtid, på grund av 
till exempel ändrade faktorer i omvärlden. 
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Överläggning i kommunfullmäktige 
Leif Tjärnstig (V), Christian Stulen (HP), Love Bergström (M), Bo Källström (L) och 
Martin Nigals (SD) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Love Bergström (M) och Christian Stulen (HP) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag till beslut. 
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Protokollsanteckningar 
Bo Källström (L), Love Bergström (M) och Leif Tjärnstig (V) lämnar varsin 
protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
VD Huddinge Samhällsfastigheter 
VD Huge Bostäder 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 11   
    
Diarienummer KS-2023/2043.119    
 

 
 

Redovisning av väckta och obesvarade motioner i Huddinge 
kommunfullmäktige per den 30 september 2023  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisning av väckta och obesvarade motioner i Huddinge kommunfullmäktige per 
den 30 september 2023 i enlighet med Bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 5 oktober 2023, reviderad 17 november 2023, godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska till kommunfullmäktige redovisa de inkomna motioner som 
inte har besvarats. Kommunstyrelsens förvaltning har upprättat en förteckning över 
väckta och obesvarade motioner i kommunfullmäktige per den 30 september 2023, se 
Bilaga 1. 
En motion ska beredas så att kommunfullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det 
att motionen väckts. Om beredningen inte kan avslutas inom tid, ska detta och vad 
som framkommit i beredningen anmälas till fullmäktige inom samma tid. 
Per den 30 september 2023 finns 33 obesvarade motioner. Av dessa 33 motioner har 
en väckts under 2022, resterande 32 motioner har väckts under 2023. 
Motionen väckt under 2022 kommer att behandlas av kommunfullmäktige under det 
första kvartalet 2024. Tre motioner väckta under 2023 kommer att behandlas av 
kommunfullmäktige den 6 november och fyra motioner väckta under 2023 kommer 
att behandlas av kommunfullmäktige den 11 december 2023. Övriga 26 motioner 
planeras att behandlas av kommunfullmäktige under den första halvan av 2024. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 12   
    
Diarienummer KS-2023/263.901    
 

 
 

Befrielse från förtroendeuppdrag  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att befria följande personer från nedan  
angivna uppdrag 
 
Maria Burén Från uppdraget som nämndeman i Södertörns 

tingsrätt 
Daniel Dronjak (M) Från uppdraget som oppositionsråd från och 

med den 31 december 2023 
Daniel Dronjak (M) Från uppdraget som ledamot tillika 2:e vice 

ordförande i kommunstyrelsen från och med 
den 31 december 2023 

Love Bergström (M) Från uppdraget som ledamot i 
kommunstyrelsen från och med den 31 
december 2023 

Hampus Holmgren Från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsen från och med den 31 
december 2023 

Daniel Dronjak (M) Från uppdraget som ledamot i 
krisledningsnämnden från och med den 31 
december 2023 

Love Bergström (M) Från uppdraget som ersättare i 
krisledningsnämnden från och med den 31 
december 2023 

Daniel Dronjak (M) Från uppdraget som ledamot i politisk 
styrgrupp för övergripande infrastrukturfrågor 
med anknytning till Sverigeförhandlingen från 
och med den 31 december 2023 

Daniel Dronjak (M) Från uppdraget som ledamot i styrelsen i 
föreningen Arena Huddinge från och med den 
31 december 2023 

Daniel Dronjak (M) Från uppdraget som ledamot i styrelsen i Arena 
Huddinge AB från och med den 31 december 
2023 

Jeanette Dahlgren (S) Från uppdraget som ledamot i bygglovs- och 
tillsynsnämnden 

Johan Pettersson (S) Från uppdraget som ersättare i bygglovs- och 
tillsynsnämnden 
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Lillemor Hult (S) Från uppdraget som ersättare i gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden 

Bo Källström (L) Från uppdraget som ledamot i 
grundskolenämnden från och med den 1 januari 
2024 

Carl Otto Engberg (L) Från uppdraget som ersättare i 
förskolenämnden från och med den 1 januari 
2024 

Mats Arkhem (SD) Från uppdraget som ledamot i valnämnden 
 

Alexandra Ghialamas (SD) Från uppdraget som ersättare i valnämnden 
 

Lasse Reuterberg (DP) Från uppdraget som ersättare i gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden från och med den 31 
december 2023 

Patrik Willingstam (DP) Från uppdraget som ersättare i bygglovs- och 
tillsynsnämnden från och med den 31 
december 2023 

Love Bergström (M) Från uppdraget som ledamot tillika 1:e vice 
ordförande i kommittén för arvodes- och 
partistödsfrågor från och med den 31 december 
2023 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige ska besluta om befrielse från de förtroendeuppdrag som är  
sammanställda i förvaltningens val-PM. 
 
Beslutet ska skickas till 
W3D3 
Troman 
Heroma 
Samtliga nämndsekreterare 
Politisk styrgrupp för övergripande infrastrukturfrågor med anknytning till 
Sverigeförhandlingen 
Föreningen Arena Huddinge 
Arena Huddinge AB 
Föreningen Samverkan i Huddinge 
Södertörns tingsrätt 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 13   
    
Diarienummer KS-2023/263.901    
 

 
 

Val, fyllnadsval och nomineringar  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om följande val för nedan angivna tider: 
Ny nämndeman från och med den 19 december 2023 till och med den 31 
december 2027. 
Konstantinos Tsampazis Ny nämndeman efter Maria Buren 

 
Nytt oppositionsråd från och med den 31 december 2023 till och med den 
31 december 2026. Omfattning av förtroendeuppdrag i förhållande till 
heltid – 100%. 
Hampus Holmgren (M) Nytt oppositionsråd efter Daniel Dronjak 

(M) 
 

Ny ledamot tillika 2:e vice ordförande i kommunstyrelsen från och med 
den 31 december 2023 till och med den 31 december 2026 
Love Bergström (M) Ny ledamot efter Daniel Dronjak (M) 

 
Ny ledamot i kommunstyrelsen från och med den 31 december 2023 till och 
med den 31 december 2026 
Hampus Holmgren (M) Ny ledamot efter Love Bergström (M) 

 
Ny ersättare i kommunstyrelsen från och med den 31 december 2023 till 
och med den 31 december 2026 
Daniel Dronjak (M) Ny ersättare efter Hampus Holmgren (M) 

 
Ny ledamot i krisledningsnämnden från och med den 31 december 2023 till 
och med den 31 december 2026 
Love Bergström (M) Ny ledamot efter Daniel Dronjak (M) 

 
Ny ersättare i krisledningsnämnden från och med den 31 december 2023 
till och med den 31 december 2026 
Hampus Holmgren (M) Ny ersättare efter Love Bergström (M) 

 
Ny ledamot i politisk styrgrupp för övergripande infrastrukturfrågor med 
anknytning till Sverigeförhandlingen från och med den 31 december 2023 
till och med den 31 december 2026 
Love Bergström (M) Ny ledamot efter Daniel Dronjak (M) 
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Ny ledamot i styrelsen i föreningen Arena Huddinge från och med den 31 
december 2023 till och med den 31 december 2026 
Love Bergström (M) Ny ledamot efter Daniel Dronjak (M) 

 
Ny ledamot i styrelsen i Arena Huddinge AB från och med den 31 
december 2023 till och med den 31 december 2026 
Love Bergström (M) Ny ledamot efter Daniel Dronjak (M) 

 
Ny ledamot i bygglovs- och tillsynsnämnden från och med den 19 
december 2023 till och med den 31 december 2026. 
Johan Pettersson (S) Ny ledamot efter Jeanette Dahlgren (S) 

 
Ny ersättare i bygglovs- och tillsynsnämnden från och med den 19 
december 2023 till och med den 31 december 2026. 
John Runeström (S) Ny ersättare efter Johan Pettersson (S) 

 
Ny ledamot i gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden från och med den 19 
december 2023 till och med den 31 december 2026. 
Olivia Schulze (S) Ny ledamot efter Lillemor Hult (S) 

 
Ny ledamot i grundskolenämnden från och med den 1 januari 2024 till och 
med den 31 december 2026. 
Carl Otto Engberg (L) Ny ledamot efter Bo Källström (L) 

 
Ny ledamot i valnämnden från och med den 19 december till och med den 
31 december 2026. 
Alexandra Ghialamas (SD) Ny ledamot efter Mats Arkhem (SD) 

 
Ny ersättare i valnämnden från och med den 19 december till och med den 
31 december 2026. 
Hans Lissgård (SD) Ny ersättare efter Alexandra Ghialamas (SD) 

 
Ny ersättare i gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden från och med den 1 
januari 2024 till och med den 31 december 2026. 
Patrik Willingstam (DP) Ny ersättare efter Lasse Reuterberg (DP) 

 
Ny ersättare i bygglovs- och tillsynsnämnden från och med den 1 januari 
2024 till och med den 31 december 2026. 
Lasse Reuterberg (DP) Ny ersättare efter Patrik Willingstam (DP) 

 
Ny ledamot tillika 1:e vice ordförande i kommittén för arvodes- och 
partistödsfrågor från och med den 31 december 2023 till och med den 31 
december 2026. 
Daniel Dronjak (M) Ny ledamot efter Love Bergström (M) 
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Ny ledamot i styrelsen för föreningen Samverkan i Huddinge för tiden från 
ordinarie föreningsstämma 2024 till utgången av nästa ordinarie 
föreningsstämma. 
Toralf Nilsson (-) Ny ledamot efter Toralf Nilsson (-) 

 
Ny suppleant i styrelsen för föreningen Samverkan i Huddinge för tiden 
från ordinarie föreningsstämma 2024 till utgången av nästa ordinarie 
föreningsstämma. 
Anna Tengelin Skoog (-) Ny suppleant efter Terese Kalinski (-) 

 
Sammanfattning 
Kommunfullmäktige ska besluta om de val, fyllnadsval och fyllnadsnomineringar  
som är sammanställda i förvaltningens val-PM. 
 
Beslutet ska skickas till 
W3D3 
Troman 
Heroma 
Samtliga nämndsekreterare 
Politisk styrgrupp för övergripande infrastrukturfrågor med anknytning till 
Sverigeförhandlingen 
Föreningen Arena Huddinge 
Arena Huddinge AB 
Föreningen Samverkan i Huddinge 
Södertörns tingsrätt 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 14   
    
Diarienummer KS-2023/802.119    
 

 
 

Erbjud fler sociala lägenheter i kommunen! – svar på motion 
av Nujin Alacabek, Niklas Bougt, Malin Ahlgren, Robert 
Forsman, Britt Björneke och Auburn Daniels (samtliga V)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 8 november 2023, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
Nujin Alacabek, Niklas Bougt, Malin Ahlgren, Robert Forsman, Britt Björneke och 
Auburn Daniels (samtliga V) har väckt motionen ”Erbjud fler sociala lägenheter i 
kommunen!”. Motionärerna yrkar att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsens 
förvaltning i uppdrag att utreda hur Huddinge kan erbjuda fler lägenheter för sociala 
ändamål och med utgångspunkt i utredningen ta fram en genomförandeplan. 
Motionen har gått på remiss till gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden, Huge 
Bostäder AB, socialnämnden och vård- och omsorgsnämnden. 
Kommunstyrelsens förvaltning noterar att samtliga nämnder tycker att den 
överenskommelse som finns med Huge Bostäder AB rörande bostadssocialt arbete är 
bra. Utgångspunkten för överenskommelsen är kommunens behov av lägenheter. 
Behovet kan variera över tid och därför är det avtal som tecknas med Huge Bostäder 
AB ettårigt och utgår från den gemensamma översyn som sker årligen.    
Av lokalresursplanen för perioden 2024–2032 framgår att gymnasie- och 
arbetsmarknadsnämnden har som uppdrag 2024 att tillsammans med socialnämnden 
och med stöd av kommunstyrelsen genomföra en analys av verksamheternas 
bostadsbehov. De bägge nämnderna får också i uppdrag i Mål och budget 2024 att 
utreda förutsättningar för Bostad först, en modell som riktar sig till människor i behov 
av omfattande stöd för att ta sig ur hemlöshet. 
Mot bakgrund av ovanstående anser kommunstyrelsens förvaltning att motionen ska 
anses besvarad. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Aza Cheragwandi (S), Annie Östlund (C), Nujin Alacabek (V), Britt Björneke (V), 
Mats Österholm (M), Martina Nyman (L) och Karl Henriksson (KD) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Aza Cheragwandi (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
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Annie Östlund (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Nujin Alacabek (V) och Britt Björneke (V) yrkar bifall till motionen.  
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut eller i enlighet med Nujin Alacabeks (V) och 
Britt Björnekes (V) yrkande och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Nujin Alacabek (V), Leif Tjärnstig (V), Malin Ahlgren (V), Robert Forsman (V), 
Britt Björneke (V) och Anders Törnlund (V) lämnar en skriftlig reservation som 
biläggas protokollet.   
 
Protokollsanteckningar 
Karl Henriksson (KD) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Remissinstanserna 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 15   
    
Diarienummer KS-2023/1273.919    
 

 
 

Ge Visättra en öppen förskola – svar på motion av Nujin 
Alacabek, Niklas Bougt, Malin Ahlgren, Britt Björneke, Auburn 
Daniels och Robert Forsman (samtliga V)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 4 
oktober 2023, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
Vänsterpartiet i Huddinge har väckt en motion där det föreslås att Huddinge kommun 
startar en öppen förskola i Visättra. Motionärerna anser att en öppen förskola i 
Visättra skulle gynna nyblivna föräldrar och förbättra den kommunala servicen. 
Kommunstyrelsens instämmer i förskolenämndens remissvar där det konstateras att 
ökad tillgång till en öppen förskola i kommunen kan anses vara en del i kommunens 
arbete med tidiga insatser och preventiva arbete. Vidare hänvisar förskolenämnden 
till ett strukturprogram i Lokalresursplan 2024-2032 för kommunens familjecentraler 
och öppna förskolor. Strukturprogrammet innebär att lokalisering av öppna förskolor 
sker utifrån en avvägning av behoven enligt befolkningsutvecklingen och hur det ser 
ut idag i Visättra och Flemingsberg. Programmet ger goda möjligheter till samverkan 
och samlokaliseringar. 
Med hänvisning till ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen 
ska anses besvarad. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Louise Rollins (MP), Nujin Alacabek (V), Anneli Johansson (KD) och Victor Sund 
(C) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Nujin Alacabek (V) yrkar bifall till motionen.  
 
Louise Rollins (MP) och Victor Sund (C) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
till beslut.  
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut eller i enlighet med Nujin Alacabeks (V) 
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med kommunstyrelsens förslag till beslut.  
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Reservationer i kommunfullmäktige 
Nujin Alacabek (V), Leif Tjärnstig (V), Malin Ahlgren (V), Robert Forsman (V), 
Britt Björneke (V) och Anders Törnlund (V) lämnar en skriftlig reservation som 
biläggs protokollet.  
 
Protokollsanteckningar 
Anneli Johansson (KD) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Förskolenämnden 
Socialnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 16   
    
Diarienummer KS-2023/482.119    
 

 
 

Gör Huddinge till vänortskommun med Trostyanets i Ukraina 
– svar på motion av Bo Källström (L)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 4 oktober 2023, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
Den 13 februari 2023 väckte Bo Källström (L) motionen ”Gör Huddinge till 
vänortskommun med Trostyanets i Ukraina” i kommunfullmäktige. Förslagsställaren 
anser att Sverige behöver visa sitt stöd till Ukrainas folk både i ord och i handling. 
Huddinge kommun borde bidra till det stödet. Med anledning av det föreslår 
motionären att Huddinge kommun skyndsamt inleder arbetet med att teckna ett 
vänortsavtal med Trostyanets, en stad som för fem år sedan besökte kommunen och 
SRV. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att traditionellt vänortssamarbete var en 
samverkansform som under efterkrigstiden fyllde en funktion men nu i en annan 
digital tidsålder tjänat ut sin roll. Trenden i kommunkollektivet är också färre 
traditionella vänortssamarbeten. 
Som en följd av kriget i Ukraina har dock intresset för en ny form av 
vänortssamarbete ökat bland många kommuner med fokus på stöd och 
återuppbyggnad. De rättsliga förutsättningarna för ett sådant samarbete är dock långt 
ifrån tydliga. 
Även om Huddinge inte har någon formell vänort i Ukraina innebär det inte att 
samarbeten saknas. I oktober tog exempelvis kommunen emot två forskare vid Kyiv 
School of Economics på ett studiebesök och planering pågår för att under 2024 ta 
emot ett studiebesök av fem till tio tjänstemän från ukrainska kommuner. 
Kommunens ambition bör vara att aktivt bidra med kunskaper, erfarenheter, 
information och utbildningar när seriösa projekt eller andra samarbetsformer initieras 
av kända aktörer, i stället för att begränsa samarbetet till en enskild vänort med 
dennes specifika behov och förutsättningar. 
Mot bakgrund av ovanstående ska motionen anses besvarad. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Sara Heelge Vikmång (S), Bo Källström (L) och Carl Otto Engberg (L) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
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Propositioner i kommunfullmäktige 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Bo Källström (L) yrkar bifall till motionen.  
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag eller i enlighet med Bo Källströms (L) yrkande om bifall 
till motionen och finner att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Reservationer i kommunfullmäktige 
Bo Källström (L), Christopher Smith (L) och Martina Nyman (L) reserverar sig till 
förmån för eget förslag.  
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 17   
    
Diarienummer KS-2023/379.119    
 

 
 

Säkerhetsprövning av ledamöter och ersättare i 
krisledningsnämnden – svar på motion av Felix Byström (SD) 
och Sven Pernils (SD)  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet Säkerhetsprövning av ledamöter och ersättare i krisledningsnämnden – svar 
på motion av Felix Byström (SD) och Sven Pernils (SD) återremitteras till 
kommunstyrelsen med hänvisning till minoritetsåterremiss.  

 
Sammanfattning 
Felix Byström och Sven Pernils, båda (SD), har lämnat en motion där de föreslår att 
förtroendevalda i krisledningsnämnden, som utgörs av kommunstyrelsens 
arbetsutskott, ska säkerhetsprövas utifrån sina uppdrag för Huddinge kommun. 
Kommunstyrelsens förvaltning konstaterar att det är möjligt att under vissa 
omständigheter säkerhetspröva förtroendevalda i en politisk församling. Beslut om 
vilka befattningar som omfattas av säkerhetsprövning i Huddinge kommun bygger på 
en säkerhetsskyddanalys som genomförs i enlighet med kommunens riktlinjer för 
säkerhetsskydd. Kommunen genomför under hösten 2023 en ny analys, vilken kan 
komma till slutsatsen att fler befattningar omfattas än tidigare. 
Kommunstyrelsens förvaltning föreslår med hänvisning till ovanstående att motionen 
ska anses besvarad. 
 
Överläggning i kommunfullmäktige 
Sara Heelge Vikmång (S) och Felix Byström (SD) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Felix Byström (SD) yrkar i första hand på återremiss av ärendet med motiveringen att 
kommunfullmäktige återremitterar ärendet till kommunstyrelsen för att kompletteras 
med slutsatserna från den nya säkerhetsskyddsanalysen som genomfördes under 
hösten och i andra hand yrkar Felix Byström (SD) bifall till motionen.  
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar dels att ärendet ska avgöras idag, dels bifall till 
kommunstyrelsens förslag till beslut.  
 
Ordföranden frågar kommunfullmäktige om ärendet ska återremitteras eller avgöras 
idag och finner att ärendet ska avgöras idag.  
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Votering begärs. Den som vill att ärendet ska avgöras idag röstar Ja, den som vill att 
ärendet ska återremitteras röstar Nej. 
 
Voteringen utfaller enligt bilagd omröstningslista med 31 ja-röster, 27 nej-röster  
och 3 har ej röstat.  
 
Ärendet ska återremitteras till kommunstyrelsen med hänvisning till 
minoritetsåterremiss enligt 5 kap. 50 § i kommunallagen.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 18   
    
    
 

 
 

Beslut rörande inlämnade motioner och interpellationer  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
1. Motionen väckt av Martina Nyman (L), Motion om inrättandet av kommunal 
badplats vid Tranparken, Snättringe, får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen 
för beredning. 

2. Motionen väckt av Hampus Holmgren (M), Diana Molinsky (M) och Love 
Bergström (M), Motion om kamerabevakning på återvinningstationer, får väckas och 
och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

3. Motionen väckt av Karl Henriksson (KD), Motion om ung omsorg – Ett steg på 
vägen för att säkra framtidens kompetensförsörjning, får väckas och överlämnas till 
kommunstyrelsen för beredning.  

4. Interpellationen från Bo Källström (L) till ordförande i Huddinges 
funktionshinderråd Christian Stulen (HP) gällande Huddinge taltidning får ställas och 
besvaras på kommunfullmäktiges sammanträde den 12 februari 2024. 

 
Sammanfattning 
Följande motioner har inkommit till kommunfullmäktiges sammanträde den 11 
december 2023: 
- Motion om inrättandet av kommunal badplats vid Tranparken, Snättringe, väckt av 
Martina Nyman (L). 
- Motion väckt av Hampus Holmgren (M), Diana Molinsky (M) och Love Bergström 
(M), Motion om kamerabevakning på återvinningstationer.  
- Motion väckt av Karl Henriksson (KD), Motion om ung omsorg – Ett steg på vägen 
för att säkra framtidens kompetensförsörjning.  
 
Följande interpellationer har inkommit till kommunfullmäktiges sammanträde den 11 
december 2023: 
- Interpellation från Bo Källström (L) till ordförande i Huddinges funktionshinderråd 
Christian Stulen (HP) gällande Huddinge taltidning. 
 
Propositioner i kommunfullmäktige 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motionen väckt av Martina 
Nyman (L), Motion om inrättandet av kommunal badplats vid Tranparken, 
Snättringe, får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning och finner 
att så är fallet. 
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Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att motionen väckt av Hampus 
Holmgren (M), Diana Molinsky (M) och Love Bergström (M), Motion om 
kamerabevakning på återvinningstationer, får väckas och och överlämnas till 
kommunstyrelsen för beredning och finner att så är fallet.  
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att Motion väckt av Karl 
Henriksson (KD), Motion om ung omsorg – Ett steg på vägen för att säkra framtidens 
kompetensförsörjning, får väckas och överlämnas till kommunstyrelsen för beredning 
och finner att så är fallet.  
 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige beslutar att interpellationen från Bo 
Källström (L) till ordförande i Huddinges funktionshinderråd Christian Stulen (HP) 
gällande Huddinge taltidning får ställas och besvaras på kommunfullmäktiges 
sammanträde den 12 februari 2024 och finner att så är fallet.  
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunstyrelsen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunfullmäktige 11 december 2023 § 19   
    
Diarienummer KS-2023/2637.915    
 

 
 

Delgivningar  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige noterar till protokollet att det inte finns några delgivningar till 
kommunfullmäktiges sammanträde den 11 december 2023. 

 
 
 
 

 
 



Bilaga till protokoll kommunfullmäktige 2023-12-11, § 4, Svar på nya frågor 

1. Fråga från Martina Nyman (L) till kultur- och fritidsnämndens ordförande Eeva Laine (S) 
om kommunala bidrag till föreningar och studieförbund. 

Eeva Laine (S) kultur- och fritidsnämndens ordförande anför som svar på frågan från Martina 
Nyman (L) följande: 
Martina Nyman (L) har ställt en fråga om riktlinjerna för bidragsgivning.  
Som Martina Nyman skriver i sin fråga, antog kommunfullmäktige nya riktlinjer för 
bidragsgivning i Huddinge kommun under våren 2023. Då förtydligades bland annat 
demokratikriterierna för att garantera att bidragen går till föreningar och studieförbund som 
arbetar utifrån demokratiska grundprinciper.  
Kultur- och fritidsnämnden har under 2023 justerat sina regler för bidragsgivning utifrån 
riktlinjerna. Där förtydligades bland annat de demokratiska kraven så det harmoniserar med 
kommunfullmäktiges riktlinjer. 
För att kunna söka bidrag behöver föreningarna och studieförbunden uppfylla vissa 
grundkrav. Ett av de kraven är att man är registrerad i Huddinge kommuns föreningsregister 
och för att vara registrerad där behöver man skicka vissa handlingar till kommunen. Dessa 
krav är tydligt kommunicerade. Ansökningarna hanteras av en handläggargrupp som 
undersöker att organisationen som söker bidrag uppfyller de krav som finns i gällande 
riktlinjer och regler.  
Under 2023 tog nämnden beslut om att göra större och djupgående granskningar av tre 
föreningar i Huddinge, en granskning som gjordes av en extern aktör. Parallellt med dessa tre 
större granskningar har förvaltningen gjort egna planerade och oannonserade 
verksamhetsbesök. Kultur- och fritidsnämnden ingår också i olika samverkansgrupper där 
man delar relevant information med varandra och där bland annat polismyndigheten är 
delaktig.  
Granskningarna har exempelvis resulterat i att en förening kommer att se över sina strukturer 
och rutiner för hur man samlar in deltagaruppgifter. En annan har inte använt sig av hela det 
bidraget man sökte och beviljades. Båda dessa kommer att behöva återbetala bidrag till 
kommunen. I dessa fall finns ingen misstanke om medvetet fusk eller bedrägerier, utan det 
handlar om rutiner som inte fungerat eller att man inte hunnit verkställa all den verksamheten 
man hade planerat, och i båda fallen har man en bra dialog med förvaltningen.  
Nämnden har också nyligen tagit ett beslut om att en verksamhet inte uppfyller våra riktlinjer 
och regler. Den verksamheten fråntogs möjligheten att nyttja kommunens lokaler och ska 
krävas återbetalning av beviljat aktivitetsbidrag. 

 
2. Fråga från Malin Ahlgren (V) till förskolenämndens ordförande Louise Rollins (MP) om 
tillsyn av förskolor med bristande kvalitet.  

Louise Rollins (MP) Förskolenämndens ordförande anför som svar på frågan från Malin 
Ahlgren (V) följande: 
Alla förskolor ska vara bra förskolor. Det är viktigt att alla barns tid i förskolan är rolig, trygg 
och lärorik och ingen vårdnadshavare ska behöva oroa sig för att förskolan man valt för sitt 
barn inte har god kvalitet. Som tillsynsmyndighet har Huddinge kommun tillsynsansvar för 
fristående förskolor utifrån skollagen. När det gäller arbetsmiljöfrågor är det dock andra 
myndigheter som utövar tillsynen. På de planerade tillsynsbesöken granskas fyra olika 



fokusområden, ett per år. Fokusområdena är lärmiljö och barnsäkerhet; ledning, bemanning 
och organisering; värdegrund, omsorg och särskilt stöd; och undervisning och utbildning. 
Besöken är föranmälda till huvudman och rektor och inför tillsynen begärs aktuella 
handlingar in. Vid tillsynsbesöken genomför förvaltningen intervjuer och observationer. 
Efteråt delges en rapport uppdelad i områden utifrån lagparagrafer och delar ur läroplanen 
med bedömningar om de är godkända, godkänt med råd och vägledning eller ingripande om 
brister uppdagas. Riktad tillsyn görs vanligt vis oanmäld utifrån inkommit klagomål. En 
utredning med begäran om aktuella handlingar samt ett yttrande av rektor och/eller huvudman 
begärs alltid i samband med utredning. 

 

3. Fråga ställd av Martin Nigals (SD) till kommunalråd Christian Stulen (HP) om användning 
av artificiell intelligens inom Huddinge kommun. 

Kommunalråd Christian Stulen (HP) anför som svar på frågan från Martin Nigals (SD) 
följande: 
Tack Martin Nigals för frågan. Du frågar om Huddinge är med på AI-tåget, vilka projekt vi 
har i gång och om vi söker bidrag till dessa. Kort sagt är svaret ja, vi är med, vi har ett antal 
projekt i gång och vi söker bidrag. 
För att vidareutveckla vill jag förtydliga lite de termer som oftast vänds när vi pratar AI. När 
vi pratar algoritmer, robotar och AI så är de förenklat sagt samma sak men med varierade 
komplexitet. En AI eller robot är uppbyggd på algoritmer men är mer komplex än en enkel 
algoritm så som ett automatiskt svar på mail. En robot är lite mer mitt i mellan, den kan ta 
emot mer information och bearbeta den till en mer färdig produkt. Automatiska 
bygglovsbeslut är ett exempel på en robot.  
"Ett AI-verktyg är en datorbaserad applikation eller programvara som är utformad för att 
simulera och utföra uppgifter som normalt kräver mänsklig intelligens. Dessa verktyg 
använder avancerade algoritmer och mönsterigenkänning för att analysera data, dra slutsatser, 
och ibland även lära sig och förbättra prestandan över tiden." Detta är svaret jag fick från 
ChatGPT när jag bad den att kort beskriva vad ett AI verktyg är. 
På insidan kan man läsa om alla de olika initiativ vi har som rör AI och digitalisering. Likt de 
exempel Martin nämnde i sin fråga jobbar även Huddinge med automatiska bygglovsbeslut, 
Digitalt stöd för vägstatus och underhållsbehov samt AI stöd på vårt intranät. Andra 
intressanta projekt är Automatisering av förenklad biståndshandläggning samt Automatiserad 
synkronisering av användare till elevregistret. Där vi har möjlighet söker vi bidrag för. 

 

4. Frågan ställd av Felix Byström (SD) till kommunalråd Tomas Selin (C) om 
Migrationsverkets projekt om återvandring bordläggs. 

 

5. Fråga ställd av Nujin Alacabek (V) till kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge 
Vikmång (S) med anledning av behovet att åtgärda den misslyckade upphandlingen av 
lokalvården.  

Kommunstyrelsens ordförande Sara Heelge Vikmång (S) anför som svar på frågan från Nujin 
Alacabek (V) följande: 



Nujin Alacabek (V) har ställt en fråga om kommunens lokalvård och undrar ifall jag 
överväger att säga upp nuvarande avtal. Inledningsvis vill jag därför säga att Mittenstyrets 
fokus och prioritering är att vi ska få till en fungerande lokalvård för våra verksamheter, för 
våra brukare och elever, och för personalen som arbetar i kommunens lokaler. 
I februari 2022 fattade det tidigare styret beslut om att konkurrensutsätta och upphandla 
kommunens lokalvård. Socialdemokraterna var mot en privatisering av lokalvården just för att 
vi såg risker för personalens arbetsvillkor och för att städningen inte skulle fungera enligt 
förslagets förhoppningar. Och tyvärr har vi också fått våra farhågor bekräftade. Elever på 
förskolor och skolor har mötts av smutsiga toaletter, kladdiga golv och överfulla 
papperskorgar. Det är en oacceptabel situation. 
Men eftersom tidigare styre har ingått ett flerårigt avtal med två städleverantörer så har 
kommunen också ett ansvar för det ingångna avtalet. Ett avtal som sträcker sig till  
2026-12-31. 
Kommunen fortsätter därmed att arbeta för att leverantörerna ska uppfylla de krav som 
kommunen faktiskt har ställt i avtalet. 
Det är endast ifall det skulle visa sig att leverantörerna inte alls har möjlighet att uppfylla 
avtalet som det kan bli tal om att flytta avtalet till den leverantör som faktiskt kan uppfylla 
kraven. Eller i nästa steg, att avtalen sägs upp. Men till det läget har vi inte kommit. 
Att kommunens lokalvård fungerar bra är centralt både för personalens arbetsmiljö och för de 
som brukar och befinner sig kommunens lokaler. Vi följer därför situationen noggrant på 
central nivå och på alla berörda förvaltningar, och kommer givetvis att utvärdera 
konsekvenserna av lokalvårdens privatisering. 
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Datum: 2023-12-11 

SVAR PÅ INTERPELLATION  
Kommunfullmäktige 

  

Ärende 5 Interpellation om återvinningscentral i Huddinge  

Love Bergström (M) har ställt en fråga om en återvinningscentral i Huddinge 

kommun.  

Den 19 april 2021 fattade kommunfullmäktige i egenskap av delägare beslut 

om ägardirektiv för bolaget SRV Återvinning AB (hädanefter endast SRV). I 

ägardirektivet uppdrogs bolaget att medverka till att återvinningscentralen i 

Flemingsberg skulle avetableras på den dåvarande platsen och att den skulle 

ersättas på annan lämplig plats inom Huddinge kommun. Bakgrunden till 

detta beslut var, precis som interpellanten skriver, att bereda plats för den 

kommande tvärleden Tvärförbindelse Södertörn. Återvinningscentralen i 

Flemingsberg stängdes därför den 30 december 2022 på grund av 

Trafikverkets utbyggnad. 

Ingen avrapportering av ägardirektivets uppdrag har gjorts till fullmäktige. 

Således har ägarkommunerna inte godkänt uppdraget som slutfört. I  samband 

med föredragningen av årsredovisningen för 2022 på SRV:s ordinarie 

bolagsstämma den 28 april 2023 redovisade bolagets VD det pågående arbetet 

för att utveckla nya insamlingslösningar.  

I framtiden avser SRV utveckla koncept med insamlingen närmare invånarna. 

Det görs redan idag i form av trädgårdsavfall och under 2023 har SRV haft 

två piloter,  Återvinningsturen och Mini-ÅVC. Den mobila 

återvinningscentralen kan på grund av platsbrist och med hänsyn till 

personalens arbetsmiljö endast ta emot mindre skrymmande avfall. Större 

mängder avfall inklusive möbler med mera hänvisas till de fasta 

återvinningscentralerna.  

Under våren 2024 kommer SRV utvärdera de ovan nämnda insatserna som 

pågått under 2023 för att se hur koncepten kan utvecklas. Kommunen har 

getts möjlighet att komma med synpunkter på hur man upplevt piloten, vilka 

behov av liknande tjänster man ser, tänkbara platser för detta och så vidare. 

Utifrån ovanstående kan följande svar på interpellationen ges. 

Finns det en ny fysisk återvinningscentral i Huddinge kommun?  

Det finns sedan tidigare en fysisk återvinningscentral på Storvretsvägen, 

Trångsund. Det finns inte en ny fysisk återvinningscentral i Huddinge 

kommun.  

  

https://www.srvatervinning.se/lamna-avfall/tradgardsrundan
https://www.srvatervinning.se/lamna-avfall/atervinningsturen
https://www.srvatervinning.se/lamna-avfall/srv-pop-up
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SVAR PÅ INTERPELLATION 
Kommunfullmäktige  

 
 

Varför har ni godkänt att uppdraget om en ny ÅVC i Huddinge är 

utfört?  

Ingen avrapportering av ägardirektivets uppdrag har gjorts till 

kommunfullmäktige. Således har kommunen inte godkänt uppdraget som 

slutfört. 

Kommer ni ge ett nytt uppdrag till SRV om att ersätta ÅVC 

Flemingsberg och kommer andra ägarkommuner godkänna det igen? 

Ägardirektivets uppdrag om att SRV ska medverka till att ersätta den nu 

avetablerade återvinningscentralen i Flemingsberg har inte avrapporterats till 

kommunfullmäktige. Det behövs alltså inte ett nytt uppdrag. 

För Mittenstyret,  

Sara Heelge Vikmång (S) 

Kommunstyrelsens ordförande 
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Datum: 2023-12-11 
 

SVAR PÅ INTERPELLATION 
Kommunfullmäktige  

  

Ärende 6 Interpellation ställd till kultur- och 
fritidsnämndens ordförande Eeva Laine (S) om 
fritidsgården i Skogås  

Cecilia Nordin (DP) har i en interpellation ställt en fråga om öppettiderna för 

fritidsgården i Skogås. 

Jag tackar Cecilia Nordin för frågan och signalen om att även 

Drevvikenpartiet ser vikten av fritidsgårdsverksamheten i kommunen. 

För Mittenstyret är det förebyggande och trygghetsskapande arbete i 

kommunen viktigt och i detta arbete har fritidsgårdarna en stor roll. I 

Mittenstyrets Huddinge har fritidsgårdarna en viktig social funktion. De 

fungerar som en mötesplats där unga människor kan träffas, utveckla sina 

intressen och färdigheter, möta nya vänner och skapa samhörighet.  Allt detta 

och mycket mer i en trygg ledning av våra kompetenta medarbetare.  

Angående de specifika frågorna om öppettider för Skogås fritidsgård kan jag 

berätta att de redan är omhändertagna. I kultur- och fritidsnämndens 

verksamhetsplan för 2024, som beslutades den femte december, ger nämnden 

förvaltningen ett uppdrag att genomföra en översyn av fritidsgårdarnas 

öppettider utifrån ungdomarnas önskemål och behov. På samma nämndmöte 

tog vi också ett beslut om att Fritidsgården i Skogås erbjuder ett 

sammanhängande öppethållande där de inte längre stänger fritidsgården 

mellan 17.00-18.00.  

För Mittenstyret, 

Eeva Laine (S) 

Ordförande för kultur- och fritidsnämnden  
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Datum: 2023-12-11 
Diarienummer: KS-2023/2127 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunfullmäktige 

Ärende 10 Ny digitaliseringsstrategi för Huddinge 
kommunkoncern och digitaliseringspolicy för Huddinge 
kommun 

Liberalerna tycker att den reviderade strategin är bra och ser att, om den 

följs upp och omvandlas till verkstad, den kommer att flytta fram 

kommunens positioner. Man får dock inte slå sig till ro. I och med den nu 

antagna strategin påbörjas arbetet med att ta fram nästa revidering och i det 

arbetet vill Liberalerna lyfta två områden.  

För att ytterligare stärka och berika vår digitala resa är det viktigt att 

Huddinge kommunkoncern kan engagera och samarbeta med externa parter. 

Vi behöver skapa en dynamisk plattform för innovation genom att anordna 

tävlingar och utmaningar, öppna för entreprenörer, startup-företag, 

akademiska institutioner och andra intressenter. Dessa tävlingar kommer att 

vara inriktade på utvecklingen av kreativa och effektiva digitala tjänster och 

lösningar som tillgodoser våra medborgares behov och förbättrar deras 

vardagliga interaktioner med kommunens tjänster.  

Genom att uppmuntra och belöna innovation kommer vi att kunna dra nytta 

av den senaste tekniken och expertisen som finns utanför vår egen 

organisation. Detta kommer inte bara att stimulera lokal ekonomisk tillväxt 

och teknologisk utveckling, utan också se till att Huddinge kommunkoncern 

håller sig i framkant av den digitala transformationen, vilket ger våra 

invånare direkt nytta och förbättrar deras livskvalitet. 

För att säkerställa en robust och säker digital transformation är 

informationssäkerhet en central pelare i vår digitaliseringsstrategi. Vi 

behöver integrera högsta standarder av informationssäkerhet i alla våra 

digitala initiativ. Detta inkluderar utveckling och implementering av 

säkerhetspolicies och riktlinjer som följer nationella och internationella 

normer.  

Vi behöver aktivt arbeta för att skapa en stark säkerhetskultur inom hela 

organisationen, där utbildning och medvetenhet om informationssäkerhet är 

prioriterat för alla anställda.  

Vårt arbete inkluderar även regelbundna säkerhetsbedömningar och 

uppdateringar för att hantera nya och framväxande risker i den digitala 

miljön.  

Vi behöver skydda våra invånares och medarbetares data, samt upprätthålla 

förtroendet och integriteten i våra digitala tjänster. Vår ambition ska vara att 

vara ledande inom kommunsektorn när det gäller att erbjuda säkra och 

pålitliga digitala lösningar, vilket är ett viktigt steg för att förverkliga vår 

vision om ett digitalt och tryggt Huddinge. 
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För Liberalerna 

 

 

Bo Källström 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Huddinge kommun 
Kommunfullmäktige 
2023-12-11 

 
 

Protokollsanteckning ärende 10: Ny digitaliseringsstrategi 
för Huddinge kommunkoncern och digitaliseringspolicy för 
Huddinge kommun 
 
Vi lever i en tid då vår demokrati på många sätt kan anses hotad, vilket tar sig uttryck 
inte minst som misstro till myndigheter och institutioner. Ny teknik och implementation 
av en deliberativ demokrati kan stärka den demokratiska kulturen där medborgarnas 
deltagande kan stödjas och utvecklas. Ett starkt medborgardeltagande stärker 
allmänhetens förtroende och gör våra demokratier mer motståndskraftiga mot 
extremism och radikalisering. Digitaliseringsstrategin och dess policy är en bra ansats för 
att skapa förutsägbarhet, hållbarhet och flexibilitet i Huddinge kommuns digitala 
lösningar och tjänster. Den digitala strategin fokuserar på hur medborgaren ska 
administreras och informeras, men den saknar i viss mån mål och vision kring hur man 
ska involvera och aktivt engagera kommunmedborgarna i de demokratiska processerna. 
Digitaliseringsstrategin och dess digitaliseringsmål ska vara ett av Huddinge Kommuns 
mest levande dokument. Detta dokument ska ses som ett ramverk i en snabbt 
föränderlig värld och målen avseende en hållbar samhällsutveckling kommer inte att 
uppnås om detta dokument och dess mål inte skapas, utvecklas samt förankras i en 
löpande dialog med Huddingeborna.  

 

Love Bergström (M) 
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Ärende 15 – Digitaliseringsstrategi för Huddinge 

Den fortgående digitaliseringen av samhället förändrar förutsättningarna för 

medborgarnas demokratiska delaktighet och möjligheterna att ta del av 

tjänster och informationen. Rätt utnyttjat kan digitaliseringen öka demokrati 

och delaktighet i samhället i stort. Vänsterpartiet välkomnar därför en ny, 

uppdaterad och mer ändamålsenlig digitaliseringsstrategi för Huddinge. Det 

finns även både praktiska såväl som miljömässiga skäl att lämna en trög, 

skrymmande och omfattande pappershantering åt historien. 

 

Dock har vi några farhågor och kritiska synpunkter. Det dokument för 

digitaliseringsstrategi som tagits fram andas samma obotliga 

digitaliseringsoptimism som ledsagat utvecklingen av det digitaliserade 

samhälle vi har fått. I strategin talas om en sammanhållen plattform och det 

vore naturligtvis mycket bra om alla kommunens tjänster, service, 

information mm kunde få en gemensam plattform. Samtidigt vet alla idag 

att sådana komplexa plattformar riskerar blir mycket omfattande och sårbara 

och även kostnadsdrivande och svårare att få att fungera. Alla som följt 

rysaren kring Stockholms skolplattform vet hur kostnader och tiden riskerar 

att skena samtidigt som användarnas perspektiv lyser med sin frånvaro. 

 

Vi ser stora risker med ett allt för ambitiöst program och hoppas att 

Huddinge här inte vill vara spjutspets i teknikutvecklingen utan förlita sig på 

väl beprövade lösningar.  

 

Vi ser även risker med att den digitala klyftan i samhället ökar då inte alla 

kommer att använda en dator eller en smartphone. Även den bästa och mest 
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användarvänliga kommunplattform kommer att behöva kompletteras med 

digitalt och mänskligt dito. Det behöver finnas någon fysisk människa som 

kan svara på frågor, ge service och vägledning till de som av olika skäl inte 

kan eller förmår använda digitala verktyg. 

 

När digitaliseringsstrategin förverkligas och lösningarna implementeras 

hoppas Vänsterpartiet att de som arbetar inom Huddinges skolor, förskolor, 

hemtjänst och omsorg blir lyssnade på. Den digitala utvecklingen gör det 

möjligt med en långgående och kontrollerande dokumentation som i många 

fall har lett till försämringar av arbetsmiljö och nedvärdering av ett 

självständigt omdöme hos de som arbetar inom välfärden. 

 

Nujin Alacabek Malin Ahlgren Britt Björneke 

 

Robert Forsman Leif Tjärnstig Anders Törnlund 
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Ärende 14. Erbjud fler sociala lägenheter i kommunen – 
svar på motion av Nujin Alacabek, Niklas Bougt, Malin 
Ahlgren, Robert Forsman, Britt Björneke och Robert 
Forsman (samtliga V)  

Hemlöshet är ett samhällsproblem som påverkar både de drabbade individerna, 

barnen och samhället i stort. Vänsterpartiet efterfrågar en strategi som ger 

resultat i verkligheten och inte bara något som ser fint ut på pappret, en 

inställning som vi delar. Svaret är ”Bostad först”.  

Stadsmissionen har i en rapport från 2021 granskat hemlöshetsarbetet i 17 

svenska kommuner och konstaterar att det saknas en tydlig röd tråd i 

kommunernas arbete. Trots insatser räcker man sällan till, särskilt mot den 

växande strukturella hemlösheten. För effektiva förebyggande åtgärder krävs 

tydligare riktlinjer och ett gränsöverskridande arbete för att sprida kunskap om 

effektiva metoder mot hemlöshet. 

Bostad först är en beprövad metod med evidensbaserade resultat som 

Kristdemokraterna i Huddinge förespråkat länge. Nu har vi dessutom äntligen 

en regering som helt och hållet står bakom metoden och som arbetar med en 

nationell strategi för att bekämpa hemlöshet, där stärkandet av Bostad först-

konceptet framhålls som en central del av ansträngningarna. Med ökade 

statsbidrag och tilldelade uppdrag till länsstyrelserna för att stödja kommunerna 

finns de nödvändiga förutsättningarna på plats. Vi ser därför att det som 

Huddinge nu behöver är ett målmedvetet, effektivt och snabbt införande av 

Bostad först. 

I det fortsatta arbetet för att erbjuda fler sociala lägenheter är det viktigt att 

kommunen utvecklar samarbetet med samtliga hyresvärdar i kommunen, inte 

bara Huge Bostäder. 

Karl Henriksson (KD)                                                  Anneli Johansson (KD) 
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Ärende 11 – Erbjud fler sociala lägenheter i kommunen! Svar 
på motion av V.  

 

Reservation 
Under kommunfullmäktiges sammanträde den 11 december yrkade vi bifall 

på vår motion om att erbjuda fler lägenheter. Då förslaget föll reserverar vi 

härmed oss till förmån för vårt förslag. 

 

Bakgrund  
Under kommunfullmäktiges sammanträde den 20 mars 2023 motionerade 

Vänsterpartiet om att erbjuda fler sociala lägenheter i kommunen, mot 

bakgrund av att den svåra bostadsbristen i kommunen framförallt drabbar 

utsatta grupper - som kommunen genom socialtjänstlagen har särskilt ansvar 

för vad avser bostadsförsörjning. Kommunstyrelsens förvaltning svarar i sitt 

tjänsteutlåtande att motionen ska anses besvarad utifrån vad som 

framkommit i remissvaren från GAN, SN, VON och Huge.  

 

Det framkommer i tjänsteutlåtandet från kommunstyrelsens förvaltning att 

årets avtal mellan Huge och kommunen ger ett utbud på 100 lägenheter för 

alla grupper som behöver hjälp med bostad, både vad avser insatser för 

förtur (för människor med sociala/medicinska skäl, flyktingar, evakuering 

vid renovering samt LSS) och försöksboende (för individer inom 

beroendevården, socialpsykiatrin, ungdomsvården samt LSS). 

Socialnämnden skriver i sitt svar att det rör sig om 40 lägenheter. Utöver 

Huge hyr socialförvaltningen lägenheter och rum ägda av både kommunen 

och privata aktörer. Hur många det rör sig om är dock oklart.   
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Vänsterpartiet ser positivt på de ansträngningar som görs för att kunna 

erbjuda utsatta grupper sociala bostäder, inte minst inom ramen för Bostad 

först. Vi anser emellertid inte att det är tillräckligt. Siffror från förvaltningen 

visar att 97 % av ansökningarna mellan 2019-2023 om bostadsförtur inte 

leder till en insats. Det ställer dels frågor om tillgången till 

lägenhetsbeståndet för förtur, dels frågor om ifall urvalskriterierna för att bli 

beviljad bostadsförtur är för snäva. Om kommunen har snäva urvalskriterier 

för att få insatslägenhet beviljad behöver man förstås inte tillhandahålla 

särskilt många bostäder, eftersom man då inte behöver ta hänsyn till dessa 

gruppers efterfrågan på bostad. Men socialtjänstlagen är tydlig om 

kommunens ansvar vada avser bostadsförsörjningen för särskilt utsatta 

grupper. Det gäller kvinnor och barn som behöver lämna våldsamma 

relationer, individer med medicinska/sociala svårigheter, ungdomar som 

hamnat snett som behöver komma på fötterna igen et cetera. De här 

grupperna har ofta svårt att efterfråga bostad på annat sätt och drabbas 

därför mest av kommunens bostadsbrist.  

 

Under motionens remissrunda i nämnderna framkom det inte att nämnderna 

har ålagts i uppdrag att analysera bostadsbehovet, den informationen dök 

upp vid ärendets beredning inför Kommunstyrelsens sammanträde. Det blir 

enligt oss en märklig efterhandskonstruktion att blanda ihop den 

informationen i ärendet i ett senare skede.  

 

Nujin Alacabek Malin Ahlgren Britt Björneke 

 

Robert Forsman Leif Tjärnstig Anders Törnlund 
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Ärende 15 Ge Visättra en öppen förskola! – svar på motion 

av Nujin Alabeck, Niklas Bought, Malin Ahlgren, Britt 

Björneke, Robert Forsman, Auburn Daniels och Robert 

Forsman (samtliga V)  

Öppna förskolan är en viktig del av samhällets stöd för familjer och utgör 

tillsammans med barnmorskemottagning, barnavårdcentral och socialtjänsten 

en naturlig del ev en välfungerande familjecentral. Fler föräldrar kan genom 

familjecentraler få tillgång till de förutsättningar de behöver för att ge sina barn 

en bra uppväxt. Vi kristdemokrater anser detta vara oerhört positivt då vi ser 

att det offentliga bör stödja familjerna och inte styra.  

Idealet för en familjecenral är att alla ingående verksamheter är 

samlokaliserade. Detta är redan verklighet på våra familjecentraler i Vårby och 

Skogås. I Flemingsberg ligger regionens verksamheter för sig i anslutning till 

vårdcentralen, medan öppna förskolan och socialtjänstens kuratorer har lokaler 

i ett bostadshus i Grantorp.  

En familjecentral lokaliserad i Flemingsbergsdalen skulle utgöra en gynnsam 

mötesplats för både Visättra och Grantorps invånare och övriga delar av 

Flemingsberg. Där skulle man kunna skapa en tillgänglig och välkomnande 

plats för gemenskap och stöd i närområdet. Kristdemokraterna kommer därför 

fortsätta kämpa för familjecentralerna och sätta press på styret för att en 

samlokalisering och etablering av en familjecentral i just Flemingsbergsdalen 

ska ske så snart som möjligt – helst redan under år 2024.   

Att nu öppna upp en tillfällig öppen förskola i Visättra skulle kunna leda till en 

fördröjning av denna process.  

Karl Henriksson (KD)                                                 Anneli Johansson (KD)                                                                
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Ärende 15 – Ge Visättra en öppen förskola – svar på motion 
av V 

Reservation 
Under kommunfullmäktiges sammanträde den 11 december yrkade vi bifall 

på vår motion om att starta en öppen förskola i Visättra. Då förslaget föll 

reserverar vi härmed oss till förmån för vårt förslag.  

 

Bakgrund  
Den 15 maj 2023 lämnade Vänsterpartiet in en motion till 

kommunfällmäktige om att starta en öppen förskola i Visättra, mot 

bakgrund av att det tidigare fanns en uppskattad öppen förskola, som lades 

ner mot föräldrarnas önskan. Efterfrågan kvarstår från de boende för en 

sådan verksamhet i området trots att det har gått flera år sedan den lades 

ned.  

 

Kommunstyrelsens förvaltning svarar i sitt tjänsteutlåtande att 

Vänsterpartiets motion ska anses besvarad, utifrån att tillgången till öppna 

förskolor ska ses över inom ramen för strukturprogrammet för 

familjecentraler. Förvaltningen såväl som förskolenämnden understryker 

vikten av öppna förskolor och dess positiva effekter på både barnen och 

samhället i stort, inte minst vad gäller integrationen.  

 

Vänsterpartiet ser positivt på de samverkanseffekter som finns när 

familjecentraler bestående av fler aktörer än öppna förskolan kan 

samlokaliseras. Men i väntan på en sådan familjecentral är behovet av 

öppen förskola i Visättra fortsatt efterfrågad av nyblivna föräldrar. 

Familjecentraler kräver flera aktörer, inklusive regionen. Vi ser därför inte 
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att familjecentralen i Flemingsbergsdalen kommer vara på plats snart. 

Likaså är det ovisst i tjänsteutlåtandet när i tid en sådan skulle kunna vara på 

plats. Av den anledningen vill vi föreslå en temporär öppen förskola i 

Visättra. Precis som tjänsteutlåtandet lyfter har öppna förskolor en viktig 

roll för nyblivna föräldrar. De bryter isolering av kvinnor som ofta stannar 

hemma med barnen och är även integrationsfrämjande. Den öppna förskolan 

är dessutom kanske den tidigaste instansen där kommunen kan få in det 

förebyggande arbetet, då det är en mötesplats för nyblivna föräldrar som 

annars riskerat föbli hemma. 

 

Nujin Alacabek Malin Ahlgren Britt Björneke 

 

Robert Forsman Leif Tjärnstig Anders Törnlund 
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VOTERING 
30 ledamöter    
  

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
ersättare för den 
frånvarande ledamoten J N A 

1. Sara Heelge Vikmång (S)   X   

2.  Rasmus Lenefors (S)   X   

3.  Kamile Ünver (S) Samtliga Marzieh Amiri (S) X   

4.  Emil Högberg (S)   X   

5.  Lena Berg (S)   X   

6.  Pran Malhotra (S)   X   

7.  Konstantinos Tsampazis (S)   X   

8.  Aza Cheragwandi (S)   X   

9.  Ann-Marie Högberg (S)   X   

10.  Alfred Guirguis (S)   X   

11.  Anneli Sjöberg (S)   X   

12.  Yossi Sigal (S)   X   

13.  Margareta Vikgren (S)   X   

14.  David Magnusson (S)   X   

15.  Khalida Marefat (S)   X   

16.  Anders Ferbe (S)   X   

17.  Nicole Ilias (S)   X   

18.  Göran Hallberg (S)   X   

19.  Tomas Selin (C) Samtliga Victor Sund (C) X   

20.  Annie Östlund (C)   X   

21.  Henrik Juhlin (C) Samtliga Ingen ersättare tillgänglig - - - 

22.  Angelica Bodén (C)   X   

23.  Anders Lönroth (MP)   X   

24.  Louise Rollins (MP)   X   

25.  Christian Stulen (HP)   X   

26.  Lars Björkman (HP)   X   

27.  Nujin Alacabek (V)   X   

28.  Leif Tjärnstig (V)   X   

29.  Malin Ahlgren (V)   X   

30.  Robert Forsman (V)   X   

Summa spalt I  

 
 
 
 
 

 
 

 



Kommunfullmäktige 2023-12-11, § 17 
VOTERING 
31 ledamöter 
 

Ledamoten 
frånvarande under 
följande paragrafer 

Tjänstgörande 
ersättare för den 
frånvarande ledamoten J N A 

31. Britt Björneke (V)   X   

32.  April Troberg (V) Samtliga Anders Törnlund (V) X   

33.  Daniel Dronjak (M)    X  

34.  Love Bergström (M)    X  

35.  Jelena Drenjanin (M) Samtliga Attila Kuru (M)  X  

36.  Erik Ottoson (M) Samtliga Carina Tärnsby (M)  X  

37.  Hampus Holmgren (M)    X  

38.  Eva Paulsen Karlsson (M)    X  

39.  Diana Molinsky (M) Samtliga Patrik Rahm (M)  X  

40.  Mats Österholm (M) §§ 1-3 Camilla Kjellström (M)  X  

41.  Jennifer Hopper Lind (M)    X  

42.  Linda von Fircks (M) Samtliga Ingen ersättare §§ 1-3 
Camilla Kjellström (M) §§ 4 och framåt 

 X  

43.  Gunilla Helmerson (M) Samtliga   X  

44.  Kennet Bergh (M)    X  

45.  Cecilia Sundberg (M) §§ 1-5  - - - 

46.  Christopher Smith (L) §§ 7 och framåt  - - - 

47.  Bo Källström (L)    X  

48.  Martina Nyman (L)    X  

49.  Cecilia Nordin (DP)    X  

50.  Ingalill Söderberg (DP)    X  

51.  Patrik Willingstam (DP)    X  

52.  Karl Henriksson (KD)    X  

53.  Anneli Johansson (KD)    X  

54.  Mats Arkhem (SD) Samtliga Roger Urbanski (SD)  X  

55.  Alexandra Ghialamas (SD)    X  

56.  Martin Nigals (SD)    X  

57.  Arnold Boström (SD)    X  

58.  Sven Pernils (SD)    X  

59.  Felix Byström (SD)    X  

60.  Linus From (SD)    X  

61. Ulf Thalin (SD)    X  

Summa spalt II  

SUMMA hela fullm.  
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